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Bestyrelsens beretning for 2019 

Denne beretning er for 2019, i det vi først har kunne afholde vores generalforsamling i dag d. 22. 9.2020 

grundet COVID19. 

1 Værket og forbrugerne. 

I år har vi indkaldt til generalforsamlingen via sms og via Folketidende samt vores hjemmeside. Grunden til 

at vi ikke har brugt Sakskøbing avisen som vi plejer, og som vi regner med at gøre igen næste år, er at vi har 

arbejdet hårdt og længe på overtagelse af ledningsnettet i Kettinge. Dette kommer vi tilbage til senere i 

generalforsamlingen. 

Vi solgte i 2019 1,8 % MWh mindre end forventet og havde ledningstabet på 26,9 % hvilket er mindre end 

vi plejer at have. Vi har aftaget 55 % MWh fra Nysted Bioenergi og resten på 45 % har vi selv produceret via 

halm. 

2 Forbrugerne. 

Vi arbejder meget på at have stabile takster, og vores priser ligger i øjeblikket i midten når vi tager 

gennemsnittet på Lolland Falster. Varmeværket fortsætter med at udføre servicebesøg hos forbrugere. 

3 Økonomi. 

Vores samlet gæld pr 31.12.2019 var på 15 millioner kr. og der afdrages ca. 1,8 millioner kr. pr. år.  

4 Samarbejde. 

Vi har i de foregående år samarbejdet med Sakskøbing Fjernvarme, om servicebesøg hos deres forbrugere 

gennem LF Varmeservice. I 2019 kunne vi ikke yde den samme service i LF Varmeservice, da Nysted 

Varmeværk var ramt af en langtidssygemelding. Nysted Bioenergi leverede mere end vi havde budgetteret 

med, hvilket jo er fantastisk. Generelt fungerer dette samarbejde rigtig godt. 

5 Priser. 

Fjernvarmepriserne får stadig en del omtale i medierne. PÅ VORES VÆRK er priserne stadig ikke steget. Vi 

kan stadig opvarme et gennemsnits hus i Nysted billigere end gennemsnittet af de andre værker på Lolland 

Falster. 

6 Medarbejderne. 

Vi har haft udskiftning af vores medarbejdere, og er så heldige at vi kan præsentere jer for 2 dygtige folk i 

driften. Palle Lund Jørgensen og Kenneth Larsen. 

7 Bestyrelsen. 

Nysted Varmeværks bestyrelse arbejder med kodex for godt bestyrelsesarbejde samt FN´s verdensmål i det 

omfang hvor det er relevant. 

Honorar til bestyrelsen er fortsat uændret og fordeler sig således: 

Formanden får 40.000 kr.  næstformanden får 18.000 kr. øvrige bestyrelsesmedlemmer får 13.000 kr. om 

året. De 2 suppleanter får 500 kr. for hvert bestyrelsesmøde de deltager i. 

Jeg vil gerne slutte af med at sige tak til ALT personalet for et stort stykke arbejde i et turbulent 2019 - I gør 

det RIGTIG godt. Der skal også lyde en tak til bestyrelsen for det store arbejde i yder.  

 

Kristian Larsen 

Formand 


